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OGROŽENA DIHALA
Ob nenehnem naraščanju števila prebivalcev naše občine smo, kot vse kaže, prišli do tiste kritične

točke, ko zdravstvena služba spričo že od leta 1960 neizpremenjenih kadrovskih in prostorskih
kapacitet ne more več uspešno zadovoljevati vseh potreb občanov po zdravstvenem varstvu na področ-
ju splošne medicine.

Slej ko prej skrbi za varstvo
12 zdravnikov (od tega so štirje
specialisti splošne medicine),
dve višji medicinski sestri, se-
dem srednjih medicinskih se-
ster, ena fizioterapevtka in tri
bolničarke. Zdravniki in sestre,
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ki dežurajo, so poleg rednega
delovnega časa opravili v lan-
skem letu še okrog 10.500 ur
dežurstva in 14.000 obiskov na
bolnikovem domu, za kar so
porabili dodatnih 11.000 ur.

Sodobne metode zahtevajo
tudi v splošni medicini dispan-
zerski način dela. V dispanzer-
jih bi zajeli bolnike s kronič-
nimi obolenji, na primer z bo-
leznimi srca in ožilja, prebav-
nega trakta in podobno, Za nji-
hovo zdravstveno vaistvo bodo
v bodoče skrbeli zdravniki spe-
cialisti, ki jih že imamo. Ni-
mamo pa ustreznih prosioiuv,
kar nas tudi sicer že močno

ovira pri našem vsakdanjem
delu. Pred nami so še druge na-
loge, zlasti v zvezi z organiza-
cijo TOZD, reorganizacijo de-
žurne službe, strokovnim iz-
obraževanjem itd.

Ponovno moramo opozoriti
na dejstvo, da je že celih dva-
najst let navzlic porastu števila
prebivalstva od ok. 32.000 na
44.000 število ' zdravnikov in
sester vedno enako, niti ni bila
odprta nobena nova ordinacija.
Ko bo dograjeno novo Štepanj-
sko stanovanjsko naselje, zdrav-
stvena služba splošne medicine
v takem oosegu in v takih pro-
storih, kot je danes, zagotovo
ne bo več kos svojim osnovnim
nalogam. Navedenemu ob rob
še podatek, da je poprečna sta-
rost naših zdravnikov 47 Jc.t in
da so močno preobremenjeni
ne samo s strokovnim delom,
marveč tudi kot aktivni člani
raznih družbenih in političnih
organizacij ter organov samo-
upravijanja. Poleg tega nado-
meščajo bolne kolege in tiste,
ki so na specializaciji, in to brez
vsakih nadur. Ker jih je pre-
malo, po dežurni službi, ki traja
ob nedeljah skupaj 46 ur, ne
morejo imeti prostega dneva,
dasiravno bi jim ta po zakonu
pripadal.

Ob koncu še nekaj besed o
obolevnosti naših občanov. Iz-

stopajo akutne infekcije dihal,
takoj za njimi so oboierija
mišic, kosti in veziva. Kar se
bolezni dihal tiče, ne moremo z
gotovostjo trditi, da so v zvezi s
koncentracijo industrije na
našem področju. V lanskem
letu smo imeli tudi precej pri-
merov gripe (4.155). Slcdijo
bolezni želodca, dvanajstemika,
bolezni sečil, kože in živčnega
sistema. Bele^imo porast srčnih
obolcnj, bolezni z visokim pri-
tiskom, spolnih tn kožnih bo-
lezni. Od slednjih je izredno
mnogo garij, kar jc prav gotovo
ogledalo slabih higienrkih navad
irt razmer zlasti med sezonskimi
delavci.

To so nekateri problemi služ-
bc splošne medicine v naši ob-
čini. Nedvomno jih bomo lahko
uspešno reševali le s sodelova-
njem vseh občinskih forumov,
zdravstvene službe in ne nazad-
nje občanov, ki to službo po-
trebujejo in jim zato ni in ne
sme biti vseeno, kakšnega
zdravstvenega varstva bodo v
bodoče lahko deležni. Zato po-
zivamo vse občane, da svoje
želje, zapažanja in morebitne
predloge posredujejo občinskim
organom in zdravstveni službi.
Le s skupnimi prizadevanji in
napori bo naša služba lahko
taka, kot si jo ^elimo.
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